

Hopes ran high that the winning Canadian performances would continue at the Los Angeles Summer Olympics, but on a much larger scale than at Sarajevo. And that's just what happened. Canada came of athletic age at the 1984 Summer Games, surpassing even the most optimistic predictions to win a total of 44 medals – 10 gold, 18 silver, and 16 bronze – spread evenly over 14 sports. The total medal count easily outdid the previous best of 15 medals won at the 1932 Olympics, also held in Los Angeles.

It was in the water that Canada's best athletes achieved their greatest success at Los Angeles. Swimmer Alex Baumann lived up to all expectations to win two gold medals in the individual medley events in world record times. Teammates Anne Ottenbrite and Victor Davis followed suit with gold medal performances of their own.

10 médailles d'or, 18 d'argent et 16 de bronze et ce, dans 14 disciplines différentes. Cette brillante performance a surclassé le record précédent établi à 15 médailles, méritées lors des Jeux olympiques de Los Angeles en 1932.

Arborant fièrement leurs 44 médailles, les jeunes athlètes canadiens ont prouvé que la ténacité, le travail et le talent constituaient les principaux outils pour surmonter les obstacles et atteindre les sommets de la renommée.

Originaires d'un pays sillonné de nombreux lacs et rivières, il était tout naturel que des athlètes canadiens se distinguent dans les sports nautiques, et remportent des médailles d'or : Alex Baumann se classe premier dans le quatre nages, 200 et 400 mètres, et établit des records mondiaux; Anne Ottenbrite et Victor Davis disputent chacun leurs épreuves avec succès; et Sylvie Bernier devient la première athlète canadienne de l'histoire des Jeux olympiques à détenir la première place dans la catégorie du plongeur.